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La comarca té bona
salut econòmica 

Rañé, a Cafès Novell i l’Àgora 

El conseller Rañé així
ho explicava durant la
inauguració de les
Jornades d’Economia

Les jornades conclouen que cal augmentar 
la presència al món amb consens del territori 

La bona salut econòmica del
Penedès i la necessitat "d’intro-
duir coneixement" al valor del
producte elaborat van ser dos
dels missatges que el conseller
de Treball i Indústria de la
Generalitat, Josep Maria Rañé,
va transmetre divendres durant
la inauguració de les setenes
jornades d’economia de l’Alt
Penedès. Les jornades, organit-
zades per la Fundació Pro
Penedès, estaven dedicades a
analitzar els reptes de l’econo-
mia penedesenca a l’inici del
segle XXI.

Rañé va manifestar que “l’e-
conomia va bé” i per a explicar-
ho es va referir a l’augment de
l’ocupació i del PIB a la comar-
ca. En concret, el creixement
interanual de l’ocupació a l’Alt
Penedès, a 31 de març, era del
5’12 %, amb una població ocu-
pada de 39.398 persones. L’Alt
Penedès també ocupa el quart
lloc del rànquing de les comar-
ques en creixement del PIB. Per
Rañé, aquestes dades són positi-
ves, però obliguen a treballar
“en aquells col·lectius que no
van tan bé”.

Rañé també ha esmentat que
calia resoldre les deficiències
dels polígons amb l’adaptació a
les noves tecnologies. El conse-
ller assegurava que des del
Govern “no es vol una
Catalunya de serveis però sí
amb serveis”, amb una indústria
competitiva, oberta i amb capa-

citat de resistir la competència
internacional. El conseller
assenyalava que aquest repte
"passa per introduir coneixe-
ment al valor del producte i del
procès". Per Rañé, els proble-
mes plantejats són "derivats de
l’èxit i no del fracàs o la crisi" i
defensava que el canvi d’estruc-
tura productiva es faci amb con-
sens i amb el territori “diversifi-
cant l’activitat econòmica per
obtenir més valor afegit”.

La formació, la tecnologia i
la innovació són els tres reptes
que va esmentar Rañé per asso-
lir un creixement econòmic que
“ha d’ajudar a construir una
societat més equilibrada". Rañé
no va passar per alt que el
Penedès havia de valorar “els
efectes negatius i positius de la
proximitat amb l’Àrea Metro-
politana".

L’alcalde de Vilafranca i pre-
sident de la Fundació Pro
Penedès, Marcel Esteve, expli-
cava que "volem que el Penedès
continui sent el que és" adap-
tant-lo a les noves realitats. Per
a fer-ho, indicava que “el prini-
cipal actiu” és la voluntat de tre-
ballar plegats. L’alcalde de Sant
Sadurní i vicepresident de la
Fundació Pro Penedès, Joan
Amat, manifestava que ara la
"societat es trobava dividida
entre conservar el Penedès o
integrar-lo a l’Àrea Metropo-
litana" i es preguntava si eren
compatibles els dos models. ////

Josep Colomé, tinent d’alcal-
de de l’Ajuntament de Vilafran-
ca i secretari de la Fundació Pro
Penedès, va ser l’encarregat de
presentar les conclusions de les
VII Jornades d’Economia de
l’Alt Penedès. 

Colomé considera que l’Alt
Penedès té avantatges que per-
meten l’optimisme. En el terreny
de la competivitat de les empre-
ses va indicar que la comarca té
en el sector del vi i el cava una
economia de localització inno-
vadora i eficient amb una impor-
tant capacitat de renovació tec-
nològica. Un dels desavantatges

apuntats és el creixement demo-
gràfic "un element clau per a la
preservació del territori i la
millora de la qualitat de vida".

Per a Colomé, el Penedès té
un avantatge competitiu en estar
situat en un corredor d’infraes-
tructures. En aquest sentit va
indicar que l’estació de regio-
nals és un element clau per al
transport de mercaderies i per
l’aposta per un transport sosteni-
ble. Segons Colomé "el perill
seria no estar en aquesta nova
infraestructura".

La falta de definició d’una
política de sòl industrial i el
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L’ocupació va crèixer un
5% i l’Alt Penedès va
ser la quarta comarca
en increment del PIB

Oberts al món des del Penedès 
"dèficit greu" de dotació de capi-
tal humà van ser dos dels aspec-
tes negatius de l’economia de
l’Alt Penedès que, segons
Colomé, havien plantejat les jor-
nades. En el terreny de la forma-
ció Colomé va lamentar la falta
de relació entre formació i món
de l’empresa i indicava que calia
gent formada en temes bàsics
com l’idioma. En aquest àmbit
va referir-se al paper positiu que
jugaria la instal·lació ja confir-
mada a Vilafranca d’una seu de
l’Escola Oficial d’Idiomes. 

De les jornades també es pot
concloure, segons Colomé, que
els avantatges comparatius de
l’Alt Penedès han d’anar acom-
panyats per l’aposta "en qualitat
de l’ocupació i per la cohesió
social". Per Colomé, és fàcil
incrementar el grau d’interna-
cionalització de l’economia de
la comarca, un repte que ha de
comptar amb el territori i plante-
jar-se "sense crispació, amb dià-
leg i consens". ////

El conseller d’Indústria i Treball
de la Generalitat, Josep Maria
Rañé, va aprofitar la seva estada
a l’Alt Penedès, divendres, per
visitar les instal·lacions de Cafès
Novell i conèixer el Parc Àgora.
A Cafès Novell va comprovar el
projecte de producció solidària
que impulsa l’empresa. ////

Acostar el món empresarial i
la investigació per aprofitar els
avantatges que ofereix la societat
del coneixement va ser un dels
reptes plantejats, durant la cloen-
da de les Jornades d’economia,
per Francesc Xavier Hernández,
director general de recerca de la
Societat de la Informació.
Hernández també va alertar del
risc de "suburbialitzar"el paisat-
ge del Penedès i va defensar que
l’aposta econòmica per la cultura
i el turisme a la comarca ha de
tenir referents de qualitat.

En la cloenda, Lluís Valls,
president del Consell Comarcal,
va fer una crida per a que el terri-
tori "no sigui una excusa per tan-
car-se al desenvolupament".
Marcel Esteve també va incidir
en aquesta línia i va alertar del
"parany" de reduir el debat "entre
vinyes o indústria, o Penedès o
Barcelona, quan el que cal és fer
una aposta per la qualitat". ////

Qualitat i aposta per
acostar formació i
empresa
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